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Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 71 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 72 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 5/2017 från nämndens sammanträde 

2017-05-16 som justerats 2017-05-18 

 

 

§ 73 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Bo Sundin (M). Som justeringsdag utses torsdag 22 juni 2017. 

 

 

§ 74 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 75 
Anmälan av delegationsbeslut – öppettider Eriksdalsbadet samt 
Nytorpsbadet 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningen läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  

 
 
§ 76 
Övriga anmälningsärenden 
 
 

A. Behåll och utveckla Röda stugan i Älvsjöskogens naturreservat, dnr 

01.06/519/2017.  

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningen läggs till handlingarna.  

 

 

§ 77 
Månadsrapport maj 2017 
dnr 01.02/283/2017 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns 

 

Ärendet 
Förvaltningens månadsprognos per maj grundar sig på tertialrapport 1 och utfall till och med 

maj. Vissa avvikelser redovisas baserat på utfallet till och med maj och andra nu kända 

förutsättningar. Ingen förändring av årsprognosen har gjorts jämfört med prognosen i 

tertialrapport 1. 
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Ett överskott om 1,1 mnkr redovisas jämfört med budget och avser effekten av att Åkeshovs 

sim- och idrottshall inte kan öppnas som planerat i augusti 2017. I samband med tertialrapport 

1 har nämnden begärt budgetjustering motsvarande avvikelsen. 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer osäkerhet främst avseende effekterna av stängda 

anläggningar och utvecklingen av sim- och idrottshallarnas försäljningsintäkter samt 

intäkterna för planhyror under året. 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 36,8 mnkr 2017. Ingen nettoavvikelse 

beräknas i nuläget inom investeringsbudgeten.  

 

Jämfört med perioden januari-maj 2016 har bokförda intäkter för både sim- och 

idrottshallarnas försäljning samt planhyror minskat. För planhyror innebär utfallet en 

minskning för perioden även jämfört med vad som budgeterats. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 78 

Taxor 2018 
Dnr 02.03.03/515/2017 

 

BESLUT 

 
Idrottsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fastställa taxor för 2018 enligt bilaga 

1,2,3,4 och 5 till idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
 

Idrottsnämnden kan föreslå revidering av taxor inom sitt verksamhetsområde. Nämndens 

förslag överlämnas till kommunfullmäktige för beslut i samband med budget respektive år. 

Förvaltningen föreslår flera mindre justeringar av taxor 2018 som beskrivs i tjänsteutlåtandet. 

Exempel på ändringar som föreslås är sänkt tillägg vid autogiroköp, införande av specialtaxor 

för Åkeshovs gymnastikhall och träningskortförsäljning avseende Sollentuna friidrottshall, 

som ingår i ett regionalt samarbete.  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sida 6 av 22 

 

§ 79 

Söderholmen, Johannesdals BP  -  Inriktningsbeslut                                              
Dnr 08.03.01/39/2017                            

 

BESLUT 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för en 7-spels konstgräsfotbollsplan vid 

Johannedals BP, med en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 17,0 mnkr och en 

tillkommande bedömd hyra om 1,0 mnkr år 1.  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa framtagning 

av handlingar som underlag för ett kommande genomförandebeslut till en sammanlagd 

beräknad kostnad om 1,5 mnkr. 

Ärendet 
Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen tagit fram underlag för ett 

inriktningsbeslut med syfte att flytta befintlig bollplan efter exploateringskontorets planer på 

bostäder på bollplanen.  

 

Johannedals bollplan föreslås rustas och moderniseras till en 7-spels konstgräsfotbollsplan 

inklusive skolfriidrottsytor m.m. som skall tillgodose i första hand skolans behov i samband 

med schemalagd idrottsundervisning men även förbättra fotbollsföreningarnas och 

allmänhetens behov av bollplaner i området. 

 

Utredningen ska samordnas med exploateringskontorets och 

stadsbyggnadskontorets pågående arbete med framtagande av ny detaljplan för Söderholmen.  

 

Förstudier har utförts av fastighetskontoret, idrottsförvaltningen, stadsbyggnadskontoret och 

exploateringskontoret vilket lett fram till ett utvecklingsförslag. I förslaget anläggs en ny 7-

spels konstgräsfotbollsplan inklusive belysning, ytor för längdhopp, löparbana samt gradänger 

som en ersättning för de nuvarande idrottsytorna.  

 

Ersättningsinvesteringen som ligger utanför ordinarie budget uppskattas totalt uppgå till cirka 

17 mnkr. Parallellt med detta inriktningsbeslut skriver exploateringskontoret fram ett ärende 

om inriktningsbeslut för Söderholmen/Johannedals BP som del av ett större ärende som 

innefattar alla detaljplaner inom Fokus Skärholmen. Lönsamhetskalkylen i 

exploateringskontorets ärende visar ett positivt nettovärde och inkluderar fastighetsnämndens 

utgift för konstgräsplan och övriga idrottsytor om ca 17 mnkr. 

 

Idrottsförvaltningen och fastighetskontoret föreslår i detta tjänste-utlåtande att arbeta vidare 

med det pågående planarbetet där fastighetsnämnden medger en kostnad inom budget om 

högst 1,5 mnkr i syfte att ta fram ett beslutsunderlag inför genomförandebeslut. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: Fastighetsnämnden godkänner utlåtandets förslag till 

inriktning av 7-spels konstgräsfotbollsplan vid Johannedals BP med en beräknad sammanlagd 

investeringsutgift om cirka 17 miljoner kronor. Eftersom tidplanen kan förskjutas på grund av 

oförutsedda komplikationer i planprojektet Söderholmen och eventuell överklagan av 

detaljplan. är det av yttersta vikt att ha en god uppföljning för projektet. Vidare anser vi att 17 

miljoner kronor för 7-spels konstgräsfotbollsplan är en hög summa. En försiktighet med 

skattepengar hade varit önskvärt i ett tidigare skede Vi ställer oss frågande till varför valet har 

fallit på 7-spels konstgräsfotbollsplan då det i närheten finns 11-spels grusplan och varför 

man inte utgått från den större och billigare planen. 

 

 

 

§ 80 

Nybyggnad och ombyggnad på Mälarhöjdens IP, Västberga 1:1 - 
Inriktningsbeslut                                          
Dnr 08.02.01/297/2017 

 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för nybyggnad och ombyggnad på 

Mälarhöjdens IP, med en beräknad sammanlagd investeringsutgift om cirka 13,0 mnkr 

samt en tillkommande hyreskostnad om cirka 1,3 mnkr år 1.   

2.   Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa framtagning 

av handlingar som underlag inför ett kommande genomförandebeslut till en sammanlagd 

beräknad kostnad om cirka 1,5 mnkr, varav 1,0 mnkr är beslutad och upparbetad.   

Ärendet 
Fastighetskontoret har fått i uppdrag av idrottsförvaltningen att ta fram erforderliga 

uppdaterade handlingar inför ett inriktningsbeslut och därefter ett genomgörandebeslut 

gällande uppförandet av en ny personalbyggnad med omklädningsrum samt 

återställningsarbeten av tegelbyggnaden till omklädningsutrymmen på Mälarhöjdens 

idrottsplats. Den totala investeringsutgiften uppskattas till 13 mnkr.   

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 81 

Remissvar på Allmänhetens insyn avseende kommunala 
angelägenheter som utförs av privata utförare jämte revidering av 
befintlig klausul för meddelarfrihet och meddelarskydd                                        
Dnr 01.06/459/2017 

 

BESLUT 
 
Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande 

Ärendet 
 

I syfte att förbättra kontroll och uppföljning av privata utförare samt stärka allmänhetens 

insyn i offentligt finansierad verksamhet har lagstiftaren infört nya bestämmelser i 

kommunallagen. Vidare har ett särskilt skydd för arbetstagare som slår larm om allvarliga 

missförhållanden införts i svensk lagstiftning per den 1 januari 2017. Därtill träder en lag om 

meddelarskydd i vissa enskilda verksamheter (offentligt finansierad skola, vård och omsorg) i 

kraft per den 1 juli 2017.  

 

På uppdrag av kommunstyrelsen har stadsledningskontoret utarbetat ett förslag till ett 

program med mål och riktlinjer för sådana kommunala angelägenheter som utförs av privata 

utförare, samt tagit fram ett förslag till avtalsrättsliga sanktioner i form av vite vid eventuella 

överträdelser av klausul om meddelarfrihet. 

Enligt de föreslagna riktlinjerna som ska ingå i programmet för upphandling och inköp 

ska nämnder och bolag i sina upphandlingar av kommunala angelägenheter tillförsäkra 

allmänhetens insyn genom att i avtalsvillkoren reglera vilken typ av information som 

ska tillhandahållas av den privata utföraren under kontraktstiden. Utgångspunkten för 

vilken information nämnder och bolag kan kräva av den privata utföraren är bland 

annat vilken information kommunen själv kan tillhandahålla allmänheten. Respektive 

nämnd och bolag ska vidare tillse att det finns en funktion inom nämnden dit 

allmänheten kan vända sig för att ta del av den information som utföraren ska 

tillhandahålla inom avtalstiden.  
Stadsledningskontoret föreslår att den befintliga klausulen om meddelarfrihet kompletteras 

och anpassas utifrån den nya lagstiftning som utökar skyddet för privat anställda i offentligt 

finansierad verksamhet samt att särskild vikt läggs vid att utföraren upprättar skriftliga rutiner 

som även kommuniceras med berörda anställda inom verksamheten. Stadsledningskontoret 

föreslår även att överträdelse av klausulen sanktioneras med vite. 

Sammantaget finner idrottsförvaltningen stadsledningskontorets förslag till riktlinjer jämte 

avtalsklausulen för säkerställande av allmänhetens insyn och den reviderade klausulen om 

meddelarfrihet och meddelarskydd väl avvägda och har inget ytterligare att anföra. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

§ 82 

Förordnande av rättegångsombud vid idrottsförvaltningen                                        
Dnr 01.07/534/2017 

 

BESLUT 
 
Idrottsnämnden förordnar förvaltningschefen Marina Högland och förvaltningsjuristen Anna 

Lundgren att var för sig såsom ombud företräda Stockholms kommun inom nämndens 

förvaltningsområde med den i utlåtandet angivna lydelsen. 

 

Ärendet 
 

Idrottsnämnden beslutade 19 maj 2015 att utfärda en allmän fullmakt för dåvarande 

förvaltningschefen Olof Öhman samt för förvaltningsjuristen Anna Lundgren att var för sig 

såsom ombud företräda Stockholms kommun inom idrottsnämndens förvaltningsområde. 

Rättegångsfullmakten är ett komplement till den rättegångsfullmakt som har utfärdats för 

stadsledningskontorets juridiska avdelning (senast utfärdad 16 juni 2015), som underlättar för 

förvaltningen att kommunicera med och föra nämndens talan i domstolar.   

Med anledning av att Marina Högland har tillträtt som förvaltningschef föreslår förvaltningen 

att nämnden utfärdar en ny allmän fullmakt. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 83 

Yttrande över stadsrevisionens rapport nr 21, 2017- Revisionens 
årsrapport 2016 för idrottsnämnden                                        
Dnr 02.03.03/307/2017 

 

BESLUT 
 

Som yttrande över rapporten hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande 

Ärendet 
Idrottsnämnden ska lämna yttrande över stadsrevisionens årsrapport för idrottsnämndens 

verksamhet under 2016. Revisionskontoret bedömer sammantaget att idrottsnämnden i allt 

väsentligt har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt. Bedömningen grundas på att nämndens budgethållning varit tillräcklig 

och att nämndens verksamhetsmässiga resultat för 2016 i allt väsentligt är förenligt med de 

mål som fullmäktige fastställt. Ett nettoöverskott om 8,4 mnkr redovisas.  

Nämndens interna kontroll bedöms inte vara helt tillräcklig. Bedömningen grundas på att 

brister har noterats i granskningar avseende direktupphandling och föreningsbidrag.  

Nämnden ser mycket allvarligt på den kritik som framförs i revisionsrapporten. När det gäller 

de åtgärder som genomförs för att rätta till påtalade brister har nämnden även gjort ett särskilt 

yttrande över revisionens granskning av investeringsbidrag och idrottsbonus.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: Stockholms stads revisorer har riktat skarp kritik mot 

idrottsnämnden för  brister i den interna kontrollen som noterats i granskningen av 

hanteringen av investeringsbidrag och idrottsbonus till föreningar för 2016. Flertalet av de 

ansökningar som revisionskontoret granskade för idrottsbonus var ofullständiga. Revisorerna 

har även konstaterat att nämnden brustit avseende direktupphandling och föreningsbidrag. 

Nämnden har inte uppfyllt krav i LOU på dokumentationsplikt för direktupphandlingar över 

100 tkr. Granskningen av föreningsbidrag visar bland annat att bidrag utbetalats utifrån 

ofullständiga ansökningar. 

Förvaltningen lämnar i detta ärende ett särskilt yttrande om hur nämnden ska hantera de 

brister i den interna kontrollen som stadsrevisionen noterat i granskningen av hanteringen av 

investeringsbidrag och idrottsbonus till föreningar. Efter att detta rättas till behöver nämnden 

titta vidare på och granska alla fördyrade projekt som i sin förlängning riskerar leda till större 

hallbrist i staden 
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§ 84 

Kommunikationsprogram för Stockholms stad år 2017-2022                                       
Dnr 01.06/303/2017 

 

 
BESLUT 
Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Stadsledningskontoret har fått i uppdrag att ta fram ett nytt kommunikationsprogram för 

Stockholms stad för åren 2017-2022, i enlighet med bilagan. 

 

Idrottsförvaltningen anser att det föreslagna kommunikationsprogrammet är väl genomarbetat, 

ambitiöst, välbalanserat och pedagogiskt i sitt utförande. Förvaltningen önskar dock att det 

justeras språkligt så att användningen av presens i visionärt syfte, respektive uppmanande 

imperativ, inte blandas i samma sammanhang. Det gör programmet onödigt svårt att förstå 

och ta till sig.   

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 85 

Upphandling av anläggande/uppförande av konstsnöspår med 
tillhörande tekniska funktioner för längdskidåkning i Ågesta 
friluftsområde                                          
Dnr 08.03.02/572/2017 

 
 
BESLUT 
 

Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta in anbud inför ett kommande 

genomförandebeslut för anläggande/uppförande av konstsnöspår med tillhörande 

tekniska funktioner för längdskidåkning i Ågesta friluftsområde i enlighet med 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 
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Ärendet 
Idrottsförvaltningen fick i budgetdirektiv för 2016 uppdraget att utreda förutsättningarna för 

anläggande av ett konstsnöspår för längdskidåkning i Ågesta friluftsområde. Den 20 

december 2016 beslutade idrottsnämnden att ge idrottsförvaltningen i uppdrag att fortsätta den 

påbörjade projekteringen med inriktningen att ett konstsnöspår ska finnas färdigt till 

skidsäsongen 2017-2018. 

 

Det vatten som behövs för konstsnötillverkningen planerar idrottsförvaltningen att ta från den 

närliggande sjön Magelungen. För vattenuttag för tillverkning av konstsnö för 1 km längdspår 

kan det räcka med att idrottsförvaltningen gör en anmälan om vattenverksamhet till 

Länsstyrelsen. För vattenuttag för tillverkning av konstsnö för 5 km längdspår krävs 

emellertid ett tillstånd för vattenverksamhet från mark- och miljödomstolen, en s.k. 

vattendom. Eftersom att utverkande av en vattendom är en process som tar lång tid har 

idrottsförvaltningen under 2017 arbetat parallellt med en anmälan och en tillståndsansökan för 

vattenverksamhet för att så snart som möjligt säkra vattenuttag för att tillverka konstsnö för i 

alla fall 1 km längdspår.  

 

Med anledning av att vattenuttaget ännu inte är säkrat behöver upphandlingen av 

anläggandet/uppförandet av konstsnöspåret dels villkoras av att alla nödvändiga 

myndighetstillstånd erhålls och dels anpassas efter att omfattningen av tillåtet vattenuttag kan 

komma att öka efter att entreprenadarbetena påbörjats.  

 

Förvaltningen föreslår att den entreprenad som behöver upphandlas ska omfatta fullständig 

projektering av ett komplett konstsnö(motions)spår av en sträcka på cirka 1 000 meter för 

etappvis utbyggnad bland annat inklusive lösningar för upptagning av vatten, transport av 

vatten till teknikbyggnad, teknikbyggnad, tillverkning och utfördelning av konstsnö, 

markarbeten, teknikbyggnad med installationer, belysning, dimensionering av rör för vatten, 

el och tryckluft. Projekteringen ska dimensioneras för ett konstsnöspår på cirka 5 000 meter, 

men sträckning i terrängen ingår inte utöver 1 000 meter.  

 

Entreprenaden ska även omfatta uppförande av ett komplett konstsnö (motions) spår på en 

sträcka av cirka 1 000 meter inklusive markarbeten, snösystem, teknikbyggnad med 

installationer, belysning, anläggning av rör för vatten, el och tryckluft samt vattenintag. 

Därtill ska entreprenaden omfatta en option på kvarvarande projektering och uppförande av 

resterande del av konstsnö(motions)spåret, cirka 4 000 meter. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mariana Duarte m.fl. (MP), Mehdi Oguzsoy (V) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: I likhet med vad som anförs i tjänsteutlåtandet ska 

idrottsförvaltningen upphandla ett anläggande av konstsnöspår i Ågesta. Staden antog förra 
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året ett nytt program för upphandling. Programmet ställer krav på kvalitet, innehåll och sätt på 

vilket tjänster och varor ska produceras samtidigt som programmet visar insatser som ska 

underlätta för fler att delta. Det är viktigt att staden och berörda nämnder lägger ett ökat fokus 

på kvalitet i upphandlingar och dess verksamhet. Nämnderna ska i ökad utsträckning kunna 

ställa krav på viktiga kvalitetsmått som utbildningsnivå, bemanning och yrkesmässig förmåga 

att leverera det staden beställt.  

 

Sociala krav är nu en väsentlig del av stadens program för upphandlingar. Upphandlingar ska 

inkludera krav på kollektivavtalsliknande villkor. Arbetsmiljön hos den upphandlade parten 

ska garanteras och lagstadgade krav ska inte förbigås av företaget. Vita jobbmodellen är 

central, och det ska finnas möjlighet till att ställa krav på exempelvis praktik eller 

utbildningsplatser. Nya lagändringar träder i kraft avseende upphandlingar, som gör det lättare 

att utföra och följa mer schyssta villkor och sociala krav. De företag som försämrar 

anställningsvillkor, missbrukar offentliga stödsystem, undflyr skattesystem eller motverkar 

den svenska modellen ska veta att de gör det till priset av att inte få göra affärer med 

Stockholms stad. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: Stockholms stad ska vara en ledande idrottsstad året 

runt, och i det arbetet är det även viktigt att erbjuda bra förutsättningar för spontanidrott och 

friluftsliv. Ågesta är en, under goda vintrar, välbesökt anläggning som i hög grad bidrar till att 

nå stadens idrottspolitiska ambitioner. Vi välkomnar därför detta förslag men anser att staden, 

när konstsnöspår nu ändå realiseras, ska möjliggöra för ett visst serviceutbud i området. T ex 

efterfrågas serveringsmöjligheter med rast och värmestuga, vallabodar och omklädningsrum. 

Driften ska läggas ut och ske i dialog med näringsidkare och föreningar som har kunskaper 

och kompetens kring dessa frågor. Det är också relevant att, när området nu ses över, även 

undersöka vilka tillgänglighets- och trygghetshöjande åtgärder så som belysning och gallring 

som kan behövas för att skapa en välkomnande och trivsam anläggning för alla och för att öka 

nyttjandet av anläggningen året runt. 
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§ 86 

Anläggande av konstgräs på Skarpnäcksfältets grusfotbollsplan 

Inriktnings- och genomförandebeslut  
Dnr 08.02.01/1326/2016 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för genomförande av ett 11-spels 

konstgräsplan på Skarpnäcksfältets BP med en beräknad investeringsutgift om 5.0 mnkr, 

som förvaltningen beställer av fastighetskontoret för utförande.   

 

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen uppdrag att teckna erforderligt tillägg till nuvarande 

hyresavtal med fastighetskontoret om cirka 545 tkr år 1. 

 

Ärendet 

 
Förvaltningen planerar att låta anlägga ett begagnat konstgräs på grusfotbollsplanen vid 

Skarpnäcksfältet. Konstgräset har tidigare legat på Hammarby IP och är i ett sådant skick att 

det är godkänt för breddfotboll. Arbetena föreslås utföras omgående och vara klara till hösten 

2017.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 87 

Spånga IP, utbyte av ispist. Inriktnings- och genomförandebeslut                                       
Dnr 08.03.01/626/2017 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till utbyte av ispist till en sammanlagd 

investeringsutgift om cirka 15,0 mnkr. 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna erforderligt tillägg till 

nuvarande hyresavtal med fastighetskontoret om cirka 0,9 mnkr år 1. 

Ärendet 
Uterinken på Spånga IP byggdes på 70-talet. I början på 90-talet byggde idrottsföreningen 

Spånga IS i egen regi en ishockeyhall över uterinken för att förlänga säsongen för 

ishockeyskolor med fler. Isrinken har, med dåtidens teknik och med hjälp av kylaggregat och 

kylrör för att på så sätt förlänga säsongen med ett antal månader, gått från att ha varit en 

naturis till en traditionell isbana med ispist. 

 

Det är dåliga markförhållanden under ispisten som är gammal och uttjänt. 2017-01-18 gav 

därför idrottsförvaltningen i uppdrag åt fastighetskontoret att göra en förstudie av 

anläggningens skick.  

 

För att kunna undersöka anläggningen behövde man vänta in ishockeysäsongens slut. I april 

månad när isen hade smält bort kunde man göra geotekniska undersökningar för att fastställa 

markförhållanden med mera.  

 

Det behövs en ny konstruktion för att kunna nyttja anläggningen i framtiden. För ett 

färdigställande till oktober 2017 enligt önskemål från idrottsförvaltningen och aktiva 

föreningar behövs beslut i fastighetsnämnden och idrottsnämnden 2017-06-20.  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 88 

Upphandling av ramavtal för entrékort 
Dnr 02.04.02/248/2017 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att upphandla ramavtal för entrékort i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att besluta om förfrågningsunderlag, 

fatta tilldelningsbeslut, ingå avtal med antagen leverantör samt besluta i övriga frågor 

som rör upphandlingen och eventuellt tecknat avtal. 

 

 

Ärendet 
 

Idrottsnämnden genom dess idrottsförvaltning ansvarar för verksamhetsdriften i stadens ca 

450 idrottsanläggningar. I idrottsförvaltningens utbud av verksamhetslokaler ingår även cirka 

200 gymnastiksalar. Dessutom ansvarar idrottsförvaltningen för friluftsverksamhet, fiskevård, 

båtplatser m.m. För att ge besökare som har köpt årskort, halvårskort eller tiogångerkort entré 

till simhallarna samt för att ge föreningar och idrottsförvaltningens anställda tillträde till 

anläggningarna används s.k. kontaktlösa kort, i idrottsförvaltningens tecknade ramavtal 

benämnda entrékort. 

Det ramavtal för entrékort och tillbehör som tecknades 2013 har löpt ut och det behöver 

därför tecknas ett nytt ramavtal. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 89 

Upphandling av ramavtal för passersystem och elektromekanisk 
låsning 
Dnr 02.04.02/650/2017 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att upphandla ramavtal för passersystem 

och elektromekanisk låsning i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att besluta om förfrågningsunderlag, 

fatta tilldelningsbeslut, ingå avtal med antagen entreprenör samt besluta i övriga frågor 

som rör upphandlingen och eventuellt tecknat avtal. 

3. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 
 

Ärendet 
Idrottsnämnden genom dess idrottsförvaltning ansvarar för verksamhetsdriften i stadens ca 

450 idrottsanläggningar. I idrottsförvaltningens utbud av verksamhetslokaler ingår även cirka 

200 gymnastiksalar. Dessutom ansvarar idrottsförvaltningen för friluftsverksamhet, fiskevård, 

båtplatser m.m. Inom idrottsförvaltningens ansvarsområde ingår passersystem och 

elektromekanisk låsning. 

 

Det ramavtal för passersystem och elektromekanisk låsning som tecknades 2014 har löpt ut 

och det behöver därför tecknas nya ramavtal för dessa arbeten. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 90 

Ramavtalsupphandling - tjänster och varor avseende, reparationer 
och kompletteringar av bryggsystem och hamnanläggningar 
Dnr 02.04.01/652/2017 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att göra en ramavtalsupphandling för 

tjänster och varor avseende underhåll, reparationer och kompletteringar av 

bryggsystem och hamnanläggningar inom idrottsförvaltningens ansvarsområden i 

enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att besluta om förfrågningsunderlag, 

fatta tilldelningsbeslut, ingå avtal med antagna entreprenörer samt besluta i övriga 

frågor som rör upphandlingen och eventuellt tecknat avtal. 

 

 

Ärendet 
Inom idrottsförvaltningens ansvarsområde ingår underhåll av stadens cirka 80 småbåtshamnar 

och andra anläggningar inom idrottsförvaltningens ansvarsområde. Merparten av dessa 

småbåtshamnar och anläggningar ligger inom Stockholms kommun med några hamnar och 

anläggningar som ligger utanför kommungränsen. 

 

Den underhållsplan som är genomförd visar på att ett kraftigt eftersatt underhåll föreligger 

och många hamnanläggningar är i behov av renovering. Målet med upphandlingen är att 

skapa och bibehålla affärsmässiga förutsättningar och möjligheter för Idrottsförvaltningens 

ansvarsområden att på ett kostnadseffektivt och resursbesparande sätt driva och underhålla de 

hamnanläggningar som behövs för Idrottsförvaltningens verksamheter under en längre 

avtalsperiod. 

  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mariana Duarte m.fl. (MP), Mehdi Oguzsoy (V) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: I likhet med vad som anförs i tjänsteutlåtandet ska 

idrottsförvaltningen upphandla avseende kompletteringar samt reparationer av bryggsystem 

och hamnanläggningar. Staden antog förra året ett nytt program för upphandling. Programmet 

ställer krav på kvalitet, innehåll och sätt på vilket tjänster och varor ska produceras samtidigt 

som programmet visar insatser som ska underlätta för fler att delta. Det är viktigt att staden 
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och berörda nämnder lägger ett ökat fokus på kvalitet i upphandlingar och dess verksamhet. 

Nämnderna ska i ökad utsträckning kunna ställa krav på viktiga kvalitetsmått som 

utbildningsnivå, bemanning och yrkesmässig förmåga att leverera det staden beställt.  

 

Sociala krav är nu en väsentlig del av stadens program för upphandlingar. Upphandlingar ska 

inkludera krav på kollektivavtalsliknande villkor. Arbetsmiljön hos den upphandlade parten 

ska garanteras och lagstadgade krav ska inte förbigås av företaget. Vita jobbmodellen är 

central, och det ska finnas möjlighet till att ställa krav på exempelvis praktik eller 

utbildningsplatser. Nya lagändringar träder i kraft avseende upphandlingar, som gör det lättare 

att utföra och följa mer schyssta villkor och sociala krav. De företag som försämrar 

anställningsvillkor, missbrukar offentliga stödsystem, undflyr skattesystem eller motverkar 

den svenska modellen ska veta att de gör det till priset av att inte få göra affärer med 

Stockholms stad. 

 

§ 91 

Upphandling av anläggande/uppförande av elbelyst motionsspår i 
Görvälns naturreservat, Lövsta friluftsområde 
Dnr 02.04.02/146/2017 
 
 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att upphandla anläggande/uppförande av 

elbelyst motionsspår i Görvälns naturreservat, Lövsta Friluftsområde i enlighet med 

förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att besluta om förfrågningsunderlag, 

fatta tilldelningsbeslut, ingå avtal med antagen entreprenör samt besluta i övriga frågor 

som rör upphandlingen och eventuellt tecknat avtal 

 

3. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet 
 

Idrottsförvaltningen fick i budgetdirektiv för 2016 uppdraget att anlägga ett elbelyst 

motionsspår i Görvälns naturreservat beläget i Lövsta friluftsområde. Tillståndsprövningen 

från berörda myndigheter drog ut på tiden vilket gjorde att ett anläggande under 2016 inte var 

möjligt. I budgetdirektiven för 2017 har förvaltningen fått uppdraget att slutföra anläggandet 

av nämnda motionsspår. 

 

Samtliga tillstånd är nu beviljade och ett anläggande kan påbörjas och det färdiga spåret 

beräknas stå klart under hösten 2017.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt Uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mariana Duarte m.fl. (MP), Mehdi Oguzsoy (V) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: I likhet med vad som anförs i tjänsteutlåtandet ska 

idrottsförvaltningen upphandla avseende uppförande av elbelyst motionsspår i Lövsta 

friluftsområde. Staden antog förra året ett nytt program för upphandling. Programmet ställer 

krav på kvalitet, innehåll och sätt på vilket tjänster och varor ska produceras samtidigt som 

programmet visar insatser som ska underlätta för fler att delta. Det är viktigt att staden och 

berörda nämnder lägger ett ökat fokus på kvalitet i upphandlingar och dess verksamhet. 

Nämnderna ska i ökad utsträckning kunna ställa krav på viktiga kvalitetsmått som 

utbildningsnivå, bemanning och yrkesmässig förmåga att leverera det staden beställt.  

 

Sociala krav är nu en väsentlig del av stadens program för upphandlingar. Upphandlingar ska 

inkludera krav på kollektivavtalsliknande villkor. Arbetsmiljön hos den upphandlade parten 

ska garanteras och lagstadgade krav ska inte förbigås av företaget. Vita jobbmodellen är 

central, och det ska finnas möjlighet till att ställa krav på exempelvis praktik eller 

utbildningsplatser. Nya lagändringar träder i kraft avseende upphandlingar, som gör det lättare 

att utföra och följa mer schyssta villkor och sociala krav. De företag som försämrar 

anställningsvillkor, missbrukar offentliga stödsystem, undflyr skattesystem eller motverkar 

den svenska modellen ska veta att de gör det till priset av att inte få göra affärer med 

Stockholms stad. 

 

§ 92 

Övriga frågor/information  

 
A. Skrivelse från alliansen (M), (L), (KD), (C)                                         

 
 
BESLUT 
 
Skrivelsen lämnas till förvaltningen för beredning 

Ärendet 
Bo Sundin m.fl. (M) lämnar för alliansen (M); (L); KD); (C) nedanstående skrivelse 

Framlagda förslag till beslut 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar att skrivelsen lämnas till förvaltningen för beredning 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt  Bo Sundin m.fl. (M) förslag till beslut. 
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Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD), Mathias Mellgren (C) lämnade 

nedanstående skrivelse 

 

Skrivelse om öppettider på bl.a. Nytorpsbadet 

 

Det finns ett antal relativt små utomhusbad i Stockholm. Ett av dessa är Nytorpsbadet, med en 

25-metersbassäng, barnbassäng, en mindre lekpark, omklädningsrum och kioskförsäljning. 

När badet var nyöppnat i mitten av 50-talet var öppettiderna omfattande. Badet öppnade i 

början av maj och stängde i slutet av september. Nu har öppettiderna blivit sämre och sämre 

år från år. I år öppnar badet den 26 juni, alltså efter midsommar, och stänger den 20 augusti. 

Badet är alltså öppet i 8 veckor. Det är en präktig skandal gentemot alla som brukar utnyttja 

badet. Vid varma sommardagar är det åtskilliga hundra som utnyttjar badet. Från tidiga 

morgonsimmare till barn, ungdomar och vuxna som simmar och leker vid badet hela dagarna. 

Det är också en enorm kapitalförstöring att badet har så korta öppettider.  

 

Med anledning av ovanstående önskar vi svar från förvaltningen på nedanstående 

frågor: 

1. Varför är öppettiderna så begränsade? 

2. Vad gör förvaltningen för att öka öppettiderna kommande säsonger? 

3. Varför ökas öppettider i innerstaden (Eriksdalsbadet) och minskas i ytterstaden 

(Nytorpsbadet) 

B. Skrivelse från (L)                                         
 
BESLUT 
 

Skrivelsen lämnas till förvaltningen för beredning 

Ärendet 
Daniel Fava (L) lämnar för (L) nedanstående skrivelse 

Framlagda förslag till beslut 

Daniel Fava (L) yrkar att skrivelsen lämnas till förvaltningen för beredning 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt  Daniel Fava (L) förslag till beslut. 

 

 
Skrivelse till idrottsnämnden om bokningsbara spontanytor 

 

Runtom i staden finns flera fotbollsytor/kaninburar enbart avsedda för spontanidrott. Samtidigt har 

flera fotbollsföreningar problem med att få tider på de fotbollsplaner som är bokningsbara.  

 

Ett exempel på en förening i Stockholms stad som skulle få stor nytta av att kunna nyttja 

kaninburar/spontanytor för träningar är Reymersholms IK. Viktiga ytor för dem att kunna nyttja är 

framförallt Drakenbergsparken (kaninbur med konstgräs) och Bergsgruvan (som ligger i parken 

bredvid Stockholm Södra, uppgång Rosenlundsgatan). 

  

Om de skulle få tillgång till dessa planer exempelvis måndag-torsdag kl.17.00-20.00 skulle det bli 

totalt 12 timmar i veckan som kan bokas av föreningen med all övrig tid till spontanfotboll.  
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Detta bör företrädesvis testas i ett i ett tidsbegränsat projekt, som kan permanentas om det uppskattas 

av föreningar och inte tar bort för mycket från spontanidrotten.    

 

Mot bakgrund av detta vill jag fråga förvaltningen: 

 

Hur ser förvaltningen på att inleda ett pilotprojekt med bokningsbara spontanytor/kaninburar enligt 

vad som ovan anförs? 

 

Daniele Fava (L) 

 

 C. Information från förvaltningen 

 
Förvaltningschef Marina Högland informerade om läget kring problemet med ecork som lagts 

som granulat på sju av stadens konstgräsanläggningar. 

 

Hon fortsatte med att informera om den organisationsförändring som skett där bl.a. 

driftavdelningen bytt namn till avdelningen för idrottsverksamhet.  

 

Hon tog även upp öppettid och öppet period på Nytorpsbadet. Det är i nuläget försent att rätta 

till och öppna upp för mer verksamhet där men detta kommer att rättas till under 2018.  

 

D. Information från ordföranden 
 

Emilia Bjuggren (S) informerade från det styrgruppsmöte om Åkeshovsbadet hon varit på, 

badet kommer att återinvigas med preliminärt invigningsdatum den 17 januari 2018. 

 

Hon fortsatte med att informera om att hon under höstterminen 2017 kommer att vara ledig. 

Hon tackade förvaltning och nämnd för ett gott arbete och önskade alla en riktigt skön 

sommar! 

 

Då inga övriga frågor fanns så avslutade hon mötet kl. 18:00 


